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P R O T O K Ó Ł  Nr XIV/2012 

 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 10 lutego 2012 roku 
 

 
Stan radnych ................................................... 15 
Obecnych na sesji .......................................... 15 
 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad.1. OTWARCIE I STWIERDZENIE QUORUM 
 
  Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku  o 
samorządzie gminnym otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Pan 
Krzysztof Kaszuba. 
Na podstawie listy obecności stwierdził quorum do podjęcia prawomocnych 
uchwał. 
Przewodniczący Rady Gminy powitał radnych, sołtysów oraz zaproszonych 
gości: 
 

 Pana Mirosława Majkę – Starostę Świdwińskiego 
 Pana  Krzysztofa Dudka – w imieniu Powiatowego Komendanta Policji 

w Świdwinie  
 Pana Marka Lewandowskiego – Administratora Agencji Nieruchomości 

Rolnych 
 Pana Jana Bronowickiego – Radnego Rady Powiatu 
 Pana Krzysztofa Wasicionka – Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg 
 Panią Krystynę Michalską – Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy 
 Pana Zdzisława Pawelca – Wójta Gminy Świdwin 
 Panią Halinę Czajkowską – Sekretarza Gminy 
 Panią Renatę Kamińską – Skarbnika Gminy 
 Pana podpułkownika Cezarego Teodorowicza - Wojskowego 

Komendanta Uzupełnień z Kołobrzegu 
 Panią Kazimierę Seżysko – Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej 
 Pana Ryszarda Miedzika – Prezesa Gminnego Zakładu Gospodarki 

Komunalnej, Radnego Rady Powiatu  
 Panią Krystynę Miodowską – Kierownika Referatu Rolnego Urzędu 

Gminy 
 Pana Sebastiana Basiejko – Kierownika Referatu Oświaty Urzędu 

Gminy 
 Pana Romana Kozłowskiego – Podinspektora ds. obronnych, o.c. i 

zarządzania kryzysowego;  
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Ad.2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 
 

Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poinformował, że 
protokół z ostatniej sesji wyłożony był do wglądu w Biurze Rady. Uwag nie 
wniesiono. Radni w głosowaniu jawnym protokół przyjęli jednomyślnie. 
 
Ad.3.PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD 
 

Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poinformował, że 
porządek obrad podany był w zaproszeniach na sesję. Radni w głosowaniu 
jawnym proponowany porządek obrad przyjęli jednomyślnie, a przedstawia się 
on następująco: 
 
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Rady Gminy oraz Wójta Gminy 

z prac w okresie między sesjami. 
6. „Czas dla Samorządów”. 
7. Wręczenie „ Srebrnego medalu za zasługi dla obronności kraju”. 
8. Informacja o planowanych działaniach Powiatowego Urzędu Pracy w 

Świdwinie na rok 2012 
9. Dyskusja. 
10. Podjęcie uchwał: 

 Zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia rocznego programu 
współpracy pomiędzy gminą, a organizacjami pozarządowymi na 
2012 rok; 

 W sprawie sprzedaży nieruchomości; 
 W sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu; 
 W sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2012 rok; 
 W sprawie uchwalenia Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 

2012 rok; 
 W sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na rok 2012; 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
12. Wolne wnioski. 
13. Zakończenie. 
 
Ad.4. INTERPELACJE RADNYCH  
 

 Radny Pan Andrzej Żubert zwrócił się do Wójta Pana Zdzisława 
Pawelca z prośbą o przesunięcie słupa, który znajduje się przy drodze 
gminnej w kierunku Kluczkowa. Utrudnia on wyjazd z posesji 
okolicznym mieszkańcom.  
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 Przewodniczący Pan Krzysztof Kaszuba zwrócił się z pytaniem do Pana 
Marka Lewandowskiego – Administratora Agencji Nieruchomości 
Rolnych, czy Agencja zamierza przeznaczyć do rozbiórki czerwony 
magazyn w Klępczewie.  

 
Ad.5. SPRAWOZDANIE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI RADY 
GMINY ŚWIDWIN ORAZ WÓJTA Z PRAC W OKRESIE MIEDZY 
SESJAMI  
 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Dariusz Gos poinformował, że 
Komisja Rewizyjna 25 stycznia 2012 roku dokonała kontroli pracy 
świetlic oraz bibliotek gminy Świdwin w okresie ferii zimowych. W 
szczególności komisja poddała analizie plan pracy świetlic, 
funkcjonowanie bibliotek gminnych oraz frekwencję dzieci w zajęciach 
świetlicowych oraz frekwencję czytelników w bibliotekach. 
Przewodniczący Pan Dariusz Gos stwierdził, ze frekwencja dzieci na 
zajęciach świetlicowych była bardzo niska. Z bibliotek zaś wypożyczano 
średnio dwie pozycje w ciągu dnia. Protokół z posiedzenia komisji został 
złożony w Biurze Rady.  

 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i Etyki 
Radnych Pani Justyna Twardys poinformowała, że w okresie 
międzysesyjnym komisja nie obradowała.  

 Przewodniczący Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, 
Usług, Bezrobocia i Opieki Społecznej Pan Łukasz Pugacz powiedział, 
że komisja w okresie między sesjami nie obradowała.  

 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, 
Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa Pan Andrzej Żubert powiedział, 
że Komisja obradowała 25 stycznia 2012 roku i wówczas opracowała 
swój plan pracy na 2012 rok. Komisja tego samego dnia udała się do 
Świdwinka w celu wydania opinii na temat planowanej sprzedaży działki 
( drogi ) przez gminę. Komisja zaopiniowała pozytywnie zamiar 
sprzedaży tej działki, gdyż droga jest nieużywana.  
Ponadto Przewodniczący Pan Andrzej Żubert poinformował, że 
członkowie Rady Gminy udali się do Grzmiącej aby zapoznać się z 
procesem produkcji energii przez biogazownię rolniczą ekologiczną. 
Zdaniem Pana Andrzeja Żuberta biogazownia nie stanowi żadnego 
zagrożenia dla środowiska,  a jest konkurencyjnym źródłem energii. Jeżeli 
firma „Carbo – Bio” utworzy podobną biogazownię w Przybysławiu 
będzie to na pewno korzystne dla gminy.  
 

Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poprosił Wójta Pana 
Zdzisława Pawelca o zabranie głosu i zreferowanie działalności urzędu w 
okresie międzysesyjnym.  

Wójt poinformował, że w zakresie działalności referatu Rolnego i 
Ochrony Środowiska: 
- do końca marca 2012 roku zostaną wycięte topole rosnące w Smardzku; 
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- ogłoszony został drugi przetarg na sprzedaż mieszkania w Cieszeniewie, 
pierwszy nie doszedł do skutku; 

- została wydzierżawiona działka przy ul. Spółdzielczej w Świdwinie na okres 3 
lat, czynsz ustalono w drodze przetargu w wysokości 51,66 dt żyta; 

- od ostatniej sesji wydano 34 decyzje i zezwolenia na wycinkę drzew; 
- przyjmowane są wnioski ( do końca lutego ) na zwrot podatku akcyzowego 

zawartego w cenie oleju napędowego, stawka za jeden litr wynosi 0,95 zł i jest 
wyższa w stosunku do roku ubiegłego o 10 groszy; 

- opracowano projekt „ Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Świdwin na 2012 rok”  

- w okresie jednego miesiąca wyłapano na terenie Gminy 5 sztuk bezdomnych 
psów, z czego dwa psy zostały przekazane do schroniska dla zwierząt, a trzy 
psy zostały przekazane do adopcji; 

W Oparznie Straż Pożarna wraz z mieszkańcami udzieliła pomocy rannym 
łabędziom; 

- zostało wydane postanowienie o obowiązku przeprowadzenia oceny 
oddziaływania na środowisko planowanego przedsięwzięcia polegającego na 
budowie dwóch elektrowni wiatrowych w Bierzwnicy; 

W zakresie działania referatu Oświaty, Kultury i Zdrowia : 
- referat nadzorował w okresie ferii zimowych pracę świetlic i bibliotek; 
- wspólnie z UKS „ REGA” zorganizowany został na hali w Lekowie 

wypoczynek zimowy dla dzieci w okresie ferii zimowych tj. od 16 do20 
stycznia 2012r; 

- rozstrzygnięty został konkurs na wspieranie zadania publicznego pt. 
 „Upowszechnienie kultury fizycznej i sportu wśród dzieci i młodzieży z Gminy 

Świdwin” UKS „ Rega „ przy zespole szkół w Bierzwnicy 11 tys. zł oraz 
MUKK „ Bushi – Do” Lekowo także 11 tys. zł; 

- rozstrzygnięty został konkurs ofert na wspieranie zadania publicznego pt. „ 
Upowszechnianie kultury fizycznej i sportu wśród mieszkańców z Gminy 
Świdwin”, z czego GLKS „ Jedność” Łąkowo otrzymało 11,500zł, a GLKS „ 
Huragan” Bierzwnica 8,500 zł; 

- dokonano archiwizacji i przeniesienia dokumentacji oświatowej z budynku 
Urzędu Gminy do pomieszczeń w hali sportowej w Lekowie; 

- zorganizowano turniej tenisa stołowego w Oparznie – Mistrzostwo Powiatu 
Świdwińskiego; 

  W zakresie działalności referatu Infrastruktury w okresie między 
sesyjnym: 

- trwają prace nad poprawkami do wniosków, które były składane na Budowę 
rekreacyjnych placów zabaw, na promocję Gminy,  

- po zgłoszeniu przez Gminę zastrzeżeń do odrzucenia wniosku : „ Wyposażenie 
zespołu ludowego Barwinok w stroje ludowe i instrumenty muzyczne”, 
zażalenie Gminy zostało pozytywnie rozpatrzone i zespół „Barwinok” 
otrzyma dofinansowanie w wysokości 4.042 zł  

- Wszystkie materiały z najważniejszych wydarzeń na terenie Gminy są 
przekazywane do „ Panoramy Powiatu Świdwińskiego”; 

- w trakcie realizacji jest projekt „ Równe szanse w edukacji”, dzieci ze szkół z 
obszaru Gminy uczestniczą w obozach, jeżdżą na wycieczki, uczestniczą w 
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przedstawieniach teatralnych. W ramach tego programu dokonywane są 
zakupy sprzętu – tablic interaktywnych, mikroskopów, laptopy, inne pomoce 
dydaktyczne oraz podręczniki; 

- dokonywane są ostatnie poprawki na świetlicach wiejskich; 
- w zakresie inwestycji kanalizacyjnej w Lekowie trwają prace, w Bierzwnicy 

inwestycja została praktycznie ukończona, w Oparznie pozostało 5%  
planowanych prac do wykonania, zakończenie inwestycji nastąpi pod koniec 
kwietnia 2012 roku; 

- w ramach prac społeczno – użytecznych Gmina zatrudniła 20 osób w każdym 
sołectwie, interwencyjni pracownicy są zatrudnieni w hali sportowej w 
Lekowie oraz na świetlicach wiejskich; 

  
 Wójt Pan Zdzisław Pawelec poinformował radnych, że Gmina 
uczestniczy w cyklu spotkań zmierzających do stworzenia instalacji regionalnej 
w Wardyniu Górnym. Po spotkaniu z Marszałkiem Województwa 
Zachodniopomorskiego istnieje duże prawdopodobieństwo na utworzenie 
regionu i instalacji regionalnej w Wardyniu Górnym.  
 Ponadto Wójt Pan Zdzisław Pawelec powiedział, że dobiegają końca 
rozmowy z firmą gwarantującą sygnał internetowy na obszarze Gminy. Umowy 
są w trakcie doprecyzowania i niebawem firma przystąpi do budowy instalacji.  
 
Ad.6. „CZAS DLA SAMORZĄDÓW” 
 

 Sołtys Kluczkowa Pan Adam Kępa zwrócił się z pytaniem do Wójta 
Pana Zdzisława Pawelca w sprawie telefonów służbowych dla sołtysów. 
W ubiegłym roku wiosną była rozmowa na ten temat. Sołtys dociekał, 
kiedy zostanie zrealizowany ten wniosek. 
Sołtys Pan Adam Kępa pytał ponadto Pana Krzysztofa Wasicionka – 
Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg o to, czy drzewo zagrażające, w 
ocenie sołtysa, bezpieczeństwu, zostanie ścięte. Sołtys powiedział, że 
drzewo to może przewrócić się na dom. Energetyka, która była 
informowana o zagrożeniu, jakie stwarza to drzewo, dokonała podcięcia 
gałęzi, które zostały pozostawione. Jest to drzewo rosnące na zakręcie 
drogi w miejscowości Kluczkowo.  

 Sołtys Berkanowa Pan Lech Lipka pytał Pana Marka 
Lewandowskiego – Administratora Agencji Nieruchomości Rolnych o 
akację. Jest to drzewo rosnące przy drodze gminnej, które zagraża 
bezpieczeństwu, bowiem na wysokości ok 5 m w środku jest  puste.  

 Sołtys Świdwinka Pan Tadeusz Paciorek poinformował, że mimo 
kilkukrotnych próśb nie wyposażono jego sołectwa, które jest obszarowo 
rozległe, w tablice ogłoszeń.  
Sołtys Pan Tadeusz Paciorek zwrócił się do Pana Krzysztofa 
Wasicionka – Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg z pytaniem 
dotyczącym planu naprawy drogi w Świdwinku. 

 
Ad.7. WRĘCZENIE SREBRNEGO MEDALU ZA ZASŁUGI DLA 
OBRONNOSCI KRAJU. 
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Podpułkownik Pan Cezary Teodorowicz dokonał odznaczenia 

Srebrnym Medalem Za Zasługi Dla Obronności Kraju Pani XXX. Pan 
pułkownik powiedział, że Minister Obrony Narodowej na wniosek synów Pani 
Jadwigi Michlewicz, w uznaniu za zasługi w dziedzinie rozwoju i umacniania 
obronności Rzeczpospolitej Polskiej, w dniu 20 października 2011 roku nadał 
Srebrny Medal Za Zasługi Dla Obronności Kraju Pani XXX. 
 
Ad.8. INFORMACJA O PLANOWANYCH DZIAŁANIACH 
POWIATOWEGO URZĘDU PRACY W ŚWIDWINIE NA ROK 2012. 

 
Informację przedstawiła Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Pani 

Krystyna Michalska. W swojej wypowiedzi poruszyła kwestię ustalenia 
kierunków działań Powiatowego Urzędu Pracy w Świdwinie na rok 2012. 
Informacja ta stanowi załącznik Nr I do protokołu XIV/2012.  

Powiedziała ponadto, że najdroższą formą, niedającą trwałych miejsc 
pracy są roboty publiczne. Są one najbardziej opłacalne dla samorządu, bowiem 
koszty pracy w całości są pokrywane przez urząd pracy. Koszt organizacji pracy 
dla jednej osoby na okres sześciu miesięcy wynosi ok. 10.600 zł, przy czym nie 
daje gwarancji zatrudnienia. Została podjęta decyzja o zaprzestaniu 
organizowania robót publicznych w samorządach z powodu braku środków.   

Najtańszą formą zatrudniania są prace społecznie użyteczne. Celem 
utworzenia tego rodzaju zatrudnienia było zaangażowanie ludzi, którzy nie mają 
prawa do zasiłku. Finansowanie prac społecznie użytecznych jest zarówno po 
stronie PUP ( 60%), jak również po stronie samorządu. 

Drugą, najbardziej ekonomicznie uzasadnioną formą, są prace 
interwencyjne. Są one częściowo uzasadnione przez organizatora (pracodawcę) 
a częściowo przez urząd pracy. W przypadku, gdy prace interwencyjne 
odbywają się u przedsiębiorców zobowiązani są oni bezwarunkowo do zawarcia 
na okres 12 miesięcy z tymi osobami umów.  

Pani Krystyna Michalska – Dyrektor PUP poinformowała, że urząd 
pracy będzie dysponował dodatkową kwotą 1.703 tys. zł, którą urząd będzie 
musiał zawrzeć w swoim programie systemowym. Ze środków tych zostaną 
sfinansowane działania takie jak w roku ubiegłym, czyli będzie 50 dotacji na 
kwotę 900 tys. zł, a 803 tys. zł zostaną przeznaczone na organizację staży. 
Grupą docelową będą w 50 % stanowiły osoby do 25 roku życia, a w 50 % 
osoby po 50 roku życia. Będą mogły być realizowane formy zatrudnienia dla 
wszystkich bezrobotnych, którzy znajdują się w trudnej sytuacji na rynku pracy.  
W programie tym podany jest wysoki wskaźnik zatrudnienia, który wynosi 45%. 
Musi on zostać spełniony po zakończeniu programu.  
 Po zakończeniu referatu do Dyrektor PUP Pani Krystyny Michalskiej 
zwrócił się z pytaniem sołtys Pan Adam Kępa. Pytał: „Jeżeli pracodawca 
występuje z wnioskiem o zatrudnienie osoby, to czy urząd pracy, choć miała już 
staż dwa razy, czy urząd pracy jest w stanie częściowo sfinansować? Jeżeli 
pracodawca występuje o zatrudnienie do urzędu pracy, bo jest to osoba 
zarejestrowana, że tą osobę chce, bo była tam na stażu dwukrotnie, sprawdziła 
się, chce zatrudnić. Czy urząd pracy jest w stanie wspomóc finansowo?” 
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Pani Krystyna Michalska odpowiedziała: „ Byłoby to na zasadzie prac 
interwencyjnych, jeżeli oczywiście ta osoba spełni kryteria osoby kierowanej w 
ramach prac interwencyjnych.” Następnie Dyrektor Pup poinformowała, że 
konieczne jest przeprowadzenie rekrutacji pracowników w ramach prac 
interwencyjnych. Pracownik powinien być w okresie ostatnich 6 miesięcy 
niezatrudniony. Ponadto pracodawca powinien zapewnić urząd pracy o zamiarze 
podpisania umowy z taką osobą na okres 12 miesięcy. W takiej sytuacji urząd 
pracy opłaca przez okres 6 miesięcy składki na ZUS oraz finansuje 
wynagrodzenie takiej osoby w kwocie 700 zł.  
 
Ad.9. D Y S K U S J A 
 
Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. 
 
Ad.10. PODJĘCIE UCHWAŁ  
 

Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poprosił Sekretarza 
Gminy Panią Halinę Czajkowską o przedstawienie projektów uchwał. Pani 
Halina Czajkowska przedstawiła kolejno: 
 
- Uchwałę Nr XIV/114/2012 zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia 
rocznego programu współpracy pomiędzy gminą, a organizacjami 
pozarządowymi na 2012 rok 
 
Uwag nie zgłoszono. 
Uchwałę podjęto jednomyślnie.  
 
- Uchwałę Nr XIV/115/2012 w sprawie sprzedaży nieruchomości 
 
Uwag nie zgłoszono. 
Uchwałę podjęto jednomyślnie.  
 
- Uchwałę Nr XIV/117/2012 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2012 rok 
 
Uwagi do projektu uchwały zgłosił radny Pan Antoni Giluk. Powiedział: „ 
Mam mieszane uczucia. Chodzi mi o zapis w rozdziale IV – plan wydatków w 
roku 2012 w punkcie 1 dotacje celowe. Do tej pory było tak, że te pieniądze 
były rozdzielane na wszystkie świetlice. Każdy z sołtysów, czy rada sołecka 
środki alkoholowe mogli przeznaczyć na zakup materiałów i doposażenia 
świetlicy. Natomiast teraz proponuje się nam, że te środki będą do 
wykorzystania jedynie przez stowarzyszenia. Uważam Panie Wójcie, że cos tu 
jest nie tak. Jeżeli jest zakaz czegoś takiego, co było do tej pory to chciałbym 
widzieć to rozporządzenie, czy ten paragraf, który mówi o tym, że pan nie mógł 
przeznaczyć tych środków na wyposażenie swoich świetlic gminnych. W 
związku z tym mam pytanie, jeśli stowarzyszenie będzie zwracać się o te środki 
i zakupi na świetlice wiejską jakieś materiały to czyje będą te materiały, 
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stowarzyszenia czy własność gminy? Drugie pytanie, w związku z tym czy nie 
można tego pozostawić w takiej formie jak było do tej pory, że każda świetlica 
skorzystała z tego. Dzisiaj mówi się, że stowarzyszenie może starać się dla 
dwóch, trzech czy pięciu świetlic. Nie wiem Panie Wójcie może są 
przedstawiciele stowarzyszeń, którzy mogliby się wypowiedzieć.” 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec poinformował radnego, że pieniądze wydawane 
musza być w formie konkursów.   
Radny Pan Antoni Giluk powiedział: „ Panie Wójcie to są pieniądze konkretnie 
na nasze świetlice gminne”. 
Skarbnik Pani Renata Kamińska odpowiedziała, że to są pieniądze związane z 
działalnością w zakresie profilaktyki uzależnień.    
Następnie radny Pan Antoni Giluk przytoczył treść § 5 pkt 7 projektu 
analizowanej uchwały, który mówi o uzupełnieniu wyposażenia, remontach oraz 
zakupie pomocy dydaktycznych do prowadzenia zajęć terapeutyczno – 
profilaktycznych w świetlicach wiejskich. 
Skarbnik Pani Renata Kamińska odpowiedziała, że stowarzyszenie, które 
otrzyma dotację będzie mogło realizować w związku z tym programem takie 
czynności. 
Na sesję został poproszony radca prawny Pan Piotr Szczygielski. Swoje 
pytanie powtórzył radny Pan Antoni Giluk. Pan Piotr Szczygielski 
powiedział: „ Generalnie środki z tego programu są przeznaczone na cele w tym 
programie, który państwo określacie, oznaczone. Sposób wydatkowania 
środków budżetowych, to są środki również w budżecie gminy, określone są 
przez ustawę o finansach publicznych. Zgodnie z tymi procedurami, w tym 
przypadku jeżeli cele jakie są postawione przed gminą  np walka z jakimiś 
nałogami jest to zadanie własne gminy. Jeżeli gmina sama nie będzie tego 
realizować, to może powierzyć realizacje tych zadań innym instytucjom, m.in. 
stowarzyszeniom. (...) Gmina jest zobowiązana, jeżeli sama nie realizuje zadania 
i chce powierzyć ich realizację innym podmiotom to musi ogłosić konkurs. 
Ustala kwoty, jakie przeznacza na to zadanie i różne podmioty czy to osoby 
fizyczne, czy stowarzyszenia, które zechcą zrealizować takie zadanie składają 
swoje oferty. Najkorzystniejszą wybiera Wójt. Jeżeli zaś chodzi o zakupy, to w 
tego typu zadaniach nie ma zakupów środków materialnych trwałych. To są 
zadania dotyczące realizacji celów, to nie jest inwestycja w rozumieniu 
zakupów środków. Wobec tego, jeżeli będą istniały potrzeby dotyczące 
zakupów dotyczące zakupów środków do świetlic, to w innym trybie. Nie w 
trybie tym, o którym mówimy. Także nie ma takiej sytuacji, że w ramach 
zleconego zadania stowarzyszenie będzie coś kupować i to zabierze. 
Stowarzyszenie realizuje cele np. świadczenie usług w postaci wykładów, 
prowadzenie świetlic, opieki nad młodzieżą. W tym nie mieszczą  się zakupy.” 
Radny Pan Antoni Giluk ponownie przytoczył treść § 5 pkt 7. 
Radca prawny Pan Piotr Szczygielski powiedział: „To jest program, który 
mówi o sposobie realizacji celów. Cele, które będą ogłaszane w trybie 
konkursów, czyli tą część, której gmina nie będzie robić, powierza się 
stowarzyszeniom. To, co Pan tu czytał, w mojej ocenie, jest realizacją tego 
programu, ale tego nie zleca się stowarzyszeniom. To gmina zrealizuje te 
zakupy, to uzupełnienie. W mojej ocenie tak to należy rozumieć. To niejest 
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program, który będzie w całości realizowany przez stowarzyszenia czy inne 
osoby. Jest to program, który mówi jak przeciwdziałać alkoholizmowi. Gmina 
ustala, czego sama nie będzie robić i co będzie dawać stowarzyszeniom, osobom 
fizycznym czy innym podmiotom. W mojej ocenie, w tym zakresie zlecenia nie 
mieści się i nie powinien się mieścić zakup środków, tylko realizacja tych 
typowych zadań wychowawczych, dydaktycznych, opiekuńczych. Myślę, ze jest 
to słuszna droga i tak powinniśmy robić. To, co zakupimy będzie nasze na 
wyposażeniu, natomiast gdyby stowarzyszenie w ramach swoich realizacji 
chciało wyświetlać filmy niemając sprzętu to może z nami zawrzeć umowę, że 
będzie korzystać z naszego sprzętu.” 
Radny Pan Antoni Giluk powiedział: „ Chciałbym Panie Wójcie, żeby Pan 
powiedział, że z tych pieniędzy niestety, szanowni sołtysi czy wszyscy 
mieszkańcy, którzy w jakiś sposób przez te parę lat doposażali świetlice, 
możemy się pożegnać.” 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec stwierdził: „ Zgodnie z ustawą powinniśmy 
ogłaszać konkursy. Profilaktyka nie polega na zakupie rzeczy. Powinno to być 
do celów służących terapeutyce. Chcemy ujednolicić, dlatego będziemy 
ogłaszać konkursy, jeżeli będzie takie zapotrzebowanie. Zakup przez gminę 
musi być uzasadniony, ze jest to na profilaktykę. Krótko mówiąc zakupy będą 
mogły być poczynione, ale nie na taką skalę jak dotychczas.” 
Pan Sebastian Basiejko – kierownik referatu OKiZ powiedział: „Realizacja 
programu odbywa się w ten sposób, że powinny się odbywać zajęcia. Ta 
uchwala spowoduje, że będą się one mogły odbywać w dwojaki sposób. Na 
podstawie uchwały, którą Państwo podjęliście w listopadzie i dzisiaj jest jej 
uzupełnienie. Będzie to mogło być w postaci konkursu, który Wójt ogłosi na 
podstawie już obowiązującej uchwały lub na wniosek stowarzyszenia. Może być 
tak, że Wójt określi, jakie kierunki mają być wspierane lub może to być tzw. 
procedura uproszczona na wniosek stowarzyszenia. Od tego roku praktycznie 
jest niemożliwe, żeby program profilaktyki był realizowany poprzez tylko i 
wyłącznie doposażenie świetlic, jak do tej pory było robione. Być może, że 
środki, które zostaną na koniec roku, bo tych konkursów nie musi być tyle całe 
środki zadysponowane od razu na realizację tego programu. Część środków, 
która zostanie w ramach tych alkoholowych może być na koniec roku 
przeznaczona na zakup wyposażenia. Ale musi być realizowany program 
profilaktyki w postaci różnych przedsięwzięć.” 
Wójt Pan Zdzisław Pawelec powiedział, że dotychczasowa forma podziału 
środków z funduszu alkoholowego nie może być stosowana teraz. W ubiegłym 
roku weszła nowa ustawa uniemożliwiająca dokonania przez gminę podziału 
tych środków.  
Radna Pani Justyna Twardys poinformowała, że w Klępczewie był 
realizowany program przeciwdziałania marginalizacji społecznej. Z tych 
pieniędzy programowych, alkoholowych wykazany był wkład własny w 
Urzędzie Marszałkowskim. 
Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba dociekał, jak wysoka była 
frekwencja na tych zajęciach. 
Radna Pani Justyna Twardys odpowiedziała, ze uzależnione to było od 
rodzaju zajęć, niemniej frekwencja nie była wysoka. 
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W głosowaniu za przyjęciem uchwały opowiedziało się 11 radnych, nikt nie był 
przeciwny, 4 radnych wstrzymało się od głosu. 
 
- Uchwałę Nr XIV/118/2012 w sprawie uchwalenia Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na 2012 rok 
     
 Uwag nie zgłoszono. 
W głosowaniu 14 radnych opowiedziało się za podjęciem uchwały, nikt nie był 
przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu. 
 
Kolejne projekty uchwał przedstawiła Pani Renata Kamińska – Skarbnik 
Gminy. 
 
- Uchwała Nr XIV/116/2012 w sprawie zaciągnięcia długoterminowego 
kredytu 
 
Uwag nie zgłoszono. 
Uchwałę podjęto jednomyślnie. 
 
- Uchwała Nr XIV/119/2012 w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy 
na rok 2012 
 
Skarbnik Pani Renata Kamińska poinformowała, że wprowadzone zmiany do 
budżetu gminy są to realizacje programów, które toczyły się też w tamtym roku, 
jest to ich kontynuacja. Jest to program prowadzony też przez GOPS. Jest to 
aktywizacja kobiet w wieku pow. 18 lat. Drugi program realizowany przez 
zespoły szkół w Lekowie i Bierzwnicy. Jest to jego kontynuacja.  
 
Uwag nie zgłoszono. 
Uchwałę podjęto jednomyślnie.  
 
Ad.11. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 
 
 Jako pierwszy odpowiedzi udzielił Wójt Pan Zdzisław Pawelec. 

 Na pytanie radnego Pana Andrzeja Żuberta Wójt odpowiedział, że 
energetyka zobowiązała się dokonać przeniesienia słupa. Temat jest przez 
energetykę analizowany. Proponują postawienie cienkiego słupa przy 
sklepie. Wójt przypuszcza, że na wiosnę powinna zostać ta kwestia 
załatwiona. 

 Na pytanie Przewodniczącego Rady Pana Krzysztofa Kaszuby 
dotyczące czerwonego budynku w Klępczewie Wójt odpowiedział, że 
Gmina zamierza przejąć ten budynek i przeznaczyć go w przyszłości na 
szatnie oraz pomieszczenia socjalne przy planowanym kompleksie 
sportowym. 

 Sołtysowi Panu Adamowi Kępie Wójt odpowiedział, że kwestia dopłat 
do telefonów dla sołtysów była poruszana na szkoleniu w Tarnowie. 
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Odbędzie się jeszcze spotkanie na temat funduszu sołeckiego na rok 
bieżący, dokonywania jego podziału i wówczas temat telefonów 
uściślimy.  
W kwestii drzewa Wójt poinformował sołtysa, że straż nie podjęła się 
jego wycięcia, bowiem energetyka nie chce odłączyć dopływu prądu. 
Koszty odłączenia prądu trzeba pokryć.  

 W kwestii braku tablic ogłoszeń dla sołectwa Świdwinek, które zgłosił 
sołtys Pan Tadeusz Paciorek Wójt przekazał głos Panu Ryszardowi 
Miedzikowi - Prezesowi GZGK. Pan Miedzik przeprosił sołtysa Pana 
Paciorka i poinformował, że przyjął na siebie to zobowiązanie i wykona je 
jak najszybciej.  

Pan Marek Lewandowski – Administrator Agencji Nieruchomości Rolnych 
zwrócił się z apelem do sołtysów oraz radnych o zgłaszanie do Agencji 
wszelkich budowli, które ich zdaniem kwalifikują się do rozbiórki. Agencja 
dysponuje środkami na ten cel i zamierza kompleksowo uporać się z tym 
problemem. Do 20 lutego Agencja zamierza sporządzić kompleksową listę 
budynków do rozbiórki. 
Pan Marek Lewandowski odpowiedział także na pytanie sołtysa Pana Lecha 
Lipki dotyczące drzewa. Stwierdził, że czeka tylko na wniosek w tej sprawie i 
wystąpi do gminy o wycinkę tego drzewa. 

Głos zabrał także Pan Krzysztof Wasicionek – Dyrektor Powiatowego 
Zarządu Dróg. Udzielił odpowiedzi na pytanie sołtysa Pana Adama Kępy 
dotyczące drzewa. Poinformował, że wstrzymał się ze złożeniem wniosku do 
gminy o pozwolenie na wycięcie tego drzewa, bowiem po cięciach sanitarnych 
stan drzewa nie wykazuje żadnych oznak chorobowych. Projekt decyzji został 
przygotowany, ale w sprawie tego drzewa głos decydujący będzie należał do 
Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska.  

Na pytanie sołtysa Pana Tadeusza Paciorka dotyczące drogi, Pan 
Krzysztof Wasicionek odpowiedział, że obecnie nie ma warunków 
atmosferycznych sprzyjających dokonywaniu jakichkolwiek napraw. Niemniej 
zapewnił, że PZD ma na uwadze tą drogę i gdy zmieni się pogoda droga ta 
będzie mogła zostać zagęszczona.  

Sołtys Pan Tadeusz Paciorek zauważył, że droga jest wykonana z 
wadliwego materiału. 

Pan Krzysztof Wasicionek odpowiedział, że trwają obecnie procedury 
przetargowe na zakup materiałów. W obecnej sytuacji naprawy były 
dokonywane z materiałów, jakimi PZD dysponuje. Dyrektor zapewnił, że drogi 
będą naprawiane.  
 
Ad.12. WOLNE WNIOSKI 
 

Radny Pan Antoni Giluk pytał Wójta Pana Zdzisława Pawelca oraz 
Skarbnika Panią Renatę Kamińską, czy są jakieś zwroty z budżetu państwa w 
sprawie funduszu sołeckiego. Dociekał, czy Wójt podjął już decyzję, na co te 
środki zostaną wydatkowane. Radny zasugerował, że jeżeli jeszcze decyzja w 
tym temacie nie została podjęta to warto by było przeznaczyć je na naprawę 
dróg. 
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Wójt Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział, że środki te najpierw będą musiały 
być włączone do budżetu.  
Skarbnik Pani Renata Kamińska powiedziała, że środki te wpłynęły na 
zmniejszenie wydatków funduszy sołeckich. 

Radny Pan Andrzej Żubert powiedział, że w jego ocenie zasadne by 
było dokonanie oceny w terenie stanu dróg i wyszczególnienie tych spośród 
nich, które wymagają napraw. 
 
Ad.13. Z A K O Ń C Z E N I E  
 
Kończąc obrady XIV/2012 Sesji Rady Gminy Świdwin Przewodniczący Pan 
Krzysztof Kaszuba podziękował za uczestnictwo i za zabieranie głosu. 
 
 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
 
 
        
 
        Przewodniczący Rady 
 

  Krzysztof Kaszuba 
 
 
 
 
 
Protokołowała 
 
Joanna Anglisz- Myszka 


